

西安体育学院学报

2006年 第1期

体育人文社会学

文章编号: 10012747 X(2006) 0120009204 文献标识码: A 中图分类号: G80 - 05

我国竞技体育运动员文化教育的历史、现状及发展趋势

苏明理^{1a}, 陈 鑫^{1b}, 李 君²

¹¹西安体育学院 A1体育经济管理教研室; B1体育系, 西安 710068 ;²¹西安财经学院 管理学院, 西安 710061

摘要: 依据体育社会学、体育管理学、运动训练学等相关理论, 采用文献资料、专家调查等研究方法, 通过对我国运动员文化教育历史、现状资料的收集、分析、归纳, 结合我国现阶段运动员文化教育的发展模式的探讨, 对竞技体育运动员文化教育的发展趋势进行预测, 并提出发展建议。其目的就是为了现在的竞技体育训练竞赛体制下, 保证运动员文化教育的顺利进行, 真正成为既能攀登竞技体育高峰, 又能适应现代社会发展的合格体育人才。

关键词: 竞技体育; 文化教育; 发展趋势

History ,Current Situation and Trend of Cultural Education for Sportsmen of Competitive Athletics in China

SU Ming-Li^{1a}, CHEN Xin^{1b}, LI Jun²

¹¹Xi' An Institute Of Physical Education ,A1The Faculty Of S Ports Economic Management ;B1Department Of Physical Education , Xi' An 710068 ,China ;²¹The Management College ,Finance And Economics Institute Of Xi' An , Xi' An 710061 ,China

Abstract: The Study Probes Into The Cultural Education For Sportsmen Of Competitive Athletics Based On The Theories Of Athletic Sociology, Athletic Management And Sports Training With Recourse To The Research Methods Of Literature And Experts Survey. The Purpose Of This Study Is To Provide Ways To Guarantee The Smooth Cultural Education Of Competitive Sportsmen Under The Current Training System So That They Become Capable In Athletic Sports And Adapted To The Social Needs. By Collecting, Analyzing And Synthesizing Data Of The History Of Cultural Education Of Competitive Sportsmen In Line With The Current Pattern Of It, This Study Speculates The Development Of Cultural Education Of Competitive Sportsmen And Offers Some Suggestions Concerning It.

Key Words: Competitive Sports ; Cultural Education ;Trend Of Development

[\(文章全文 PDF\)](#)

收稿日期: 2005-06-16 修回日期: 2006年

基金项目:

作者简介: 苏明理(1952), 男, 陕西紫阳人, 教授, 硕士生导师, 研究方向为体育管理; 陈 鑫(19752), 男, 陕西咸阳人, 讲师, 硕士; 李 君(19802), 女, 安徽芜湖人, 助教。

版权所有 《西安体育学院学报》编辑部

主管单位: 陕西省体育局 主办单位: 西安体育学院 通信地址: 西安市含光北路65号 邮政编码: 710068

电话号码: 029-88409449 传真号码: 029-88409515 电子信箱: xtxb0xaipe.edu.cn 投稿网址: www.xaty.cb.cnk.net 网络地址: xaty.chinajournal.net.cn